
Protokół nr XVI/2016 
z XVI Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 21 stycznia 2016 r. 
 
W XVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Elżbieta 
Zajączkowska- Matejko. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XVII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  17 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pan Zygmunt Zalewski – Mam prośbę, żeby w przedostatnim punkcie dołożyć 
wybory uzupełniające do komisji rewizyjnej. W tej chwili komisja jest bardzo mała – 
czteroosobowa. Sądzę, że 3 osoby powinny być dobrane, żeby można było  zająć się 
pracą. W dyskusji możemy ustalić ilość osób. 
 Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Proponuję wniosek Pana Rad-
nego jako wniosek formalny i uzupełnienia dokonać podczas następnej sesji. Czy jest 
to wniosek formalny Panie Radny? 

Pan Zygmunt Zalewski – Chciałbym dodać punkt do porządku obrad, żeby to zała-
twić jak najszybciej. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy są jeszcze inne uwagi do 
porządku obrad? 

Zastępca Wójta Andrzej Bożyk – Proszę o zdjęcie uchwały zatwierdzającej taryfy 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodą i odprowadzenia ścieków na terenie Gminy 
Pruszcz Gdański. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Chciałam prosić o przeniesienie uchwały w 
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji przedszkoli – uchwała nr 4 jako pierw-
szą, ponieważ pracownik będzie musiał być może wcześniej wyjść, w związku z tym 
prośba, żebyśmy tą uchwałę mogli głosować w pierwszej kolejności. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Przegłosujemy wniosek złożony 
przez Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Kto z Państwa Radnych jest za 
tym, żeby wprowadzić pod obrady dzisiejszej sesji wniosek Pana Przewodniczącego 
dotyczący rozszerzenia składu komisji rewizyjnej? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu brało udział 17 radnych) za wprowadze-
niem wniosku Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej głosowała 1 osoba, 
przeciw było 16 osób. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Wniosek nie zyskał akceptacji. 
Zostanie zachowany na kolejną sesję. 
Kto jest za tym, żeby z porządku obrad dzisiejszej sesji zdjąć punkt dotyczący za-



twierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków na 
terenie gminy złożony przez Pana Wójta? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu brało udział 17 radnych) za zdjęciem z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowe-
go zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gmi-
ny Pruszcz Gdański głosowało 17 osób. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Stwierdzam, że wniosek został 
zdjęty z porządku obrad. 
Wniosek Pani Wójt, żeby zatwierdzić przesunięcie - punkt 4 uchwał przegłosować w 
pierwszej kolejności. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu brało udział 17 radnych) za przesunię-
ciem projektu uchwały zmieniającą uchwałę nr XV/123/2015 w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na terenie gminy 
Pruszcz Gdański prowadzonych przez podmioty inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wyko-
rzystania z punktu 4 na punkt 1 głosowało 17 osób. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - W wyniku głosowania dokonamy 
tego przesunięcia. 
Czy są inne uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 
 

Nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Stwierdzam, że porządek obrad 
po poprawkach został przyjęty. 
 

4. Przyjęcie protokołu z  XV Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z Państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XV sesji Rady Gminy? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego uważam, że 
protokół z XV Sesji został przyjęty bez uwag. 
 

II. Informacja w sprawie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
 

Informacje w sprawie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy przedstawił Pan Karol 
Lipski, co stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Na sesję przybył Pan Karol Kardasiński. 
 

III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym 
 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Minął krótki czas od naszego ostatniego 
spotkania, były przecież święta i Nowy Rok, ale wydarzeń było sporo. 
21 grudnia – mieliśmy bardzo ważne spotkanie z dyrektorem Wojewódzkiego 
Zarządu Melioracji, Panem Dyrektorem Nierebińskim w sprawie utrzymania rowów w 
Wiślince. Mówię o tym dlatego, że Państwo Radni, którzy chcieli zapoznać się z 
koncepcją zabezpieczenia przeciwpowodziowego Wiślinki, którzy mieli specjalne 
spotkanie, na którym pokazaliśmy koncepcję zabezpieczeń, które musimy wykonać. 
Główny odbiornik wody opadowej, jak Państwo widzieliście, będzie musiał być ciągle 



zabezpieczany, a ponieważ jest on rowem Wojewódzkiego Zarządu Melioracji odbyło 
się to spotkanie. Poza tym rozmawialiśmy na temat możliwości zawarcia umowy 
użyczenia pompy, która będzie wypompowywała nadmiar wody. Czyli krótko mówiąc 
gmina nie poniosłaby kosztów związanych z zakupem, ale w razie potrzeby, Zarząd 
Melioracji wypożyczałby nam taką pompę na podstawie zawartego porozumienia. 
Myślę, że to byłoby korzystne i wygodne. Brałam udział w spotkaniu u pana starosty 
w sprawie ogródków działkowych w Bogatce. Na terenie Bogatki mamy prawie 10 ha 
ogródków działkowych. Jest to pozostałość po Elmorze. Są tam ogromne 
zawirowania prawne, własnościowe, związane z ich funkcjonowaniem. Zarówno 
gmina jak i pan starosta zostaliśmy poproszeni o pomoc i wsparcie zarządu 
ogródków, żeby mogli normalnie funkcjonować. Przypomnę, że taka funkcja jest 
zapisana u nas w planie zagospodarowania i na tym właściwie nasza rola się kończy. 
Od pewnego czasu odbywają się bardzo intensywne spotkania z dyrektorami szkół. 
Przygotowujemy się do programu 3-2-1 z Europejskiego Funduszu Społecznego. Na 
to działanie przeznaczone jest ponad 200 mln zł. Będzie tylko jedna edycja tego 
konkursu. Wcześniej realizowaliśmy projekt – wyrównanie szans edukacyjnych – 
podniesienie poziomi wiedzy wśród dzieci, które mają problemy z nauką. Tym razem 
projekt ten będzie skierowany zarówno do dzieci, które nie radzą sobie z nauką, ale 
również do dzieci bardzo zdolnych, aby jeszcze bardziej rozwijać ich talenty i 
umiejętności. Będziemy również mogli 10% wartości projektu osobowego 
przeznaczyć na różnego rodzaju zakupy. Jest to niezwykle trudny projekt, chyba 
najtrudniejszy spośród dotychczas realizowanych. Nie będę Państwa wprowadzała w 
szczegóły, ale spotkań było naprawdę dużo. Jestem bardzo wdzięczna, ponieważ 
dyrektorzy włożyli sporo pracy w to. Chcemy stworzyć swego rodzaju platformy 
współpracy między przedmiotowcami, żeby była wymiana doświadczeń, wymiana 
metod nauczania. Wielka praca przed nami. Pierwsze półrocze chcemy poświęcić na 
dokształcanie naszych nauczycieli przedmiotów, a następne półtora roku na 
realizację tego projektu z uczniami. 
Cały szereg spotkań wigilijnych. Państwo w niektórych uczestniczyliście. Niektóre 
odbywają się do dzisiaj. Z drugiej strony to miłe, że nastrój świąteczny jeszcze ciągle 
panuje. 
5 stycznia odbyło się kolejne spotkanie konkursowe w sprawie koncepcji urzędu. 
Dzisiaj po sesji, jak zapowiadaliśmy, chcemy Państwu te prace pokazać, powiedzieć 
jaka jest bieżąca sytuacja, jakimi kryteriami się kierowaliśmy, jakie jest nasze 
stanowisko jeżeli chodzi o ten konkurs. 
Mieliśmy cykliczne spotkanie z pracownikami. Zweryfikowaliśmy zakresy 
obowiązków. Jak Państwo wiecie, zakres spraw, którymi urząd się zajmuje rośnie, a 
pracowników mamy ciągle tych samych. Krótko mówiąc, przydzielono kolejne 
zakresy prac na niektórych stanowiskach. 
7 stycznia – spotkanie z pracowniami departamentu FS w sprawie konsultacji 
projektu, o którym wcześniej wspominałam. Mieliśmy również spotkanie z panem 
starostą – wszyscy wójtowie, w sprawie planów i współpracy w roku 2016. Mówiliśmy 
o kolejnych projektach związanych ze „schetynówkami”, ale również z nadzorem nad 
majątkiem, który jest budowany przez starostwo, a jest na terenie gmin. Chodzi m.in. 
o koszty utrzymania infrastruktury drogowej i chodników. 
7 stycznia – cykliczne spotkanie z państwem sołtysami. 
11 stycznia uczestniczyłam w 96 urodzinach jednej z mieszkanek nasze gminy – pani 
z Arciszewa. Dwa dni później byłam na 101 urodzinach naszej mieszkanki w 
Rotmance. Życzyłabym nam w takim wieku, jeżeli dożyjemy, tak znakomitej kondycji 
umysłowej. 



Brałam udział w posiedzeniu komisji do spraw strategii GOM-u. Na tej komisji były 
spotkania z pracownikami ministerstwa administracji, dotyczące powołania związku 
metropolitalnego, proszę nie mylić z GOM-em. Na pewno docierają do Państwa 
informacje. Związki metropolitalne to duże ośrodki miejskie skupiające wokół siebie 
mniejsze satelity – w naszym przypadku Trójmiasto i mniejsze gminy wokół. 
Głównym bonusem z tytułu powołania związku jest odpisanie 5% PIT-u na rzecz 
związku. Kwoty, którymi moglibyśmy dysponować jako związek byłyby znaczne. 
Prace trwają. Myślę że do powstania takiego związku nie dojdzie szybko, gdyż są 
różne stanowiska w tej kwestii, zmieniają się akty prawne. Będę Państwa 
informowała na temat dalszych działań. 
11 stycznie mieliśmy spotkanie niestety tylko z częścią Państwa Radnych. 
Prezentowaliśmy koncepcję zabezpieczenia przeciwpowodziowego Wiślinki. 
Tego samego dnia odbyło się zebranie wiejskie w Borkowie, gdzie mieszkańcy 
przyjmowali uchwałą plan odnowy miejscowości. Mówiliśmy też dość szeroko o 
próbach pozyskania pieniędzy z PROG-u na budowę układu ulic 10 kwietnia i 
Kasztanowej, a dzisiaj ten plan odnowy Państwo będziecie mieli okazję przyjąć. 
12 stycznia – spotkanie z GOPS-em, PCPR-em. Mieliśmy trudną sytuację dotyczącą 
zabezpieczenia matki samotnie wychowującej siedmioro dzieci i matki samotnie 
wychowującej dwoje dzieci. Matka z tą siódemką znalazła się w schronisku dla 
bezdomnych. Podjęliśmy bardzo szybkie działania, żeby te dzieci można było jak 
najszybciej z takich warunków, niesprzyjających przede wszystkim dzieciom 
wydostać. Okazało się, że nie ma jak rozmowa, wzajemna pomoc i zrozumienie. 
Chcę Państwa poinformować, że ta mama już, albo za kilka dni znajdzie miejsce 
zamieszkania z internacie w Rusocinie. Jest tam mieszanie, niespełna 60 metrów, 
kuchnia i łazienka, a nie pobyt z małymi dziećmi między bezdomnymi. Podobnie z 
mamą wychowującą dwójkę dzieci. Również porozumieliśmy się z Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie, z panem starostą, i możliwość zamieszkania w Rusocinie 
ta rodzina również otrzyma. 
Mieliśmy również spotkanie w świetlicy wiejskiej w Łęgowie. Pani sołtys i nasz 
ośrodek kultury. Przekazywaliśmy świetlicę do dyspozycji sołectwa. Do tej pory była 
ona w użytkowaniu ośrodka kultury. Następnie spotkanie z właścicielami działek na 
Osiedlu Modrym. Próbujemy uzyskać zgodę od prywatnych właścicieli na przejście 
„deszczówką”, gdybyśmy w przyszłości chcieli rozpocząć inwestycje na tym osiedlu. 
Wpłynęło pismo od mieszkańców osiedla, którzy zebrali kwotę 42 tys. zł. i chcą się 
dołożyć do rozpoczęcia projektowania układów drogowych. Myślę, że o szczegółach 
będziemy rozmawiali głównie na komisji komunalnej. 
Mieliśmy również spotkanie z właścicielem działki w Borkowie, ulica Akacjowa - 
„trójkąt”. Szczególnie kieruję to do Pani Białek. Rozmowa jest zgodnie z 
przypuszczeniami niezwykle trudna. Okazuje się, że jak potrzebujemy kawałek 
prywatnego gruntu, to jest on wart miliony zł. W związku z tym jeżeli chodzi o 
parking, najprawdopodobniej będziemy chcieli skorzystać z wcześniej zawartej 
umowy przyrzeczenia na korzystanie z innego terenu. 
Brałam również udział w spotkaniu z wiceprezesem Saur Neptun Gdańsk. Sprawy 
cały czas dotyczą możliwości zakupu hurtowej ilości wody z Gdańska. Sprawa jest w 
toku. Duże samorządy załatwiają to trochę wolniej niż dzieje się to u nas. 
W styczniu również przyjmowałam interesantów. 
14 stycznia mieliśmy posiedzenie rady nadzorczej Eksploatatora. Następnie 
spotkanie z panem Drozdem. Przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na 
zagospodarowanie parków w Wojanowie i Będzieszynie. Ciągle coś nowego 
wychodzi w trakcie analizy dokumentów. Między innymi okazuje się, że na tym 



terenie jest wpisany użytek-lasy. Nigdy tam lasów nie było, ale ktoś kiedyś 
pomyłkowo taki symbol wpisał i dzisiaj musimy podjąć działania, które pozwolą na 
realizację tego projektu zanim ogłosimy przetarg. 
15 stycznia odbyło się spotkanie z panem Prezydentem Adamowiczem i Wójtem 
Gminy Kolbudy – z panem Leszkiem Grombalą na temat możliwości realizacji szkoły 
w Kowalach, o której ostatnio było tak głośno. Za chwileczkę powiem Państwu o tym 
spotkaniu bardziej szczegółowo. 
16 stycznia uczestniczyłam w przesympatycznym spotkaniu w Lędowie – opłatek. 
18 stycznia wraz z panią Chodkowską przygotowywałyśmy spotkanie z dyrektorami, 
ponieważ zwracamy się do rodziców w kwestii zadeklarowania udziału sześciolatków 
w klasach pierwszych. Nie ukrywam, że mamy z tym ogromny problem, ponieważ jak 
rozmawiam z rodzicami, okazuje się, że ta dowolność powoduje, że rodzice sami nie 
wiedzą jaką decyzję podjąć. Niektórzy twierdzą, że pozostawienie dziecka 
sześcioletniego jeszcze raz w tzw. zerówce będzie dla tych dzieci krzywdząc, decyzja 
jest często podejmowana na zasadzie – jak pójdzie koleżanka, to moja córka też. 
Ustaliliśmy następujące działanie – po pierwsze państwo dyrektorzy skierują 
zapytania w formie pisemnej. Przygotowaliśmy stosowny druk, żeby rodzice 
wypowiedzieli się czy deklarują, że dziecko pójdzie do pierwszej klasy czy zostanie w 
zerówce. Druki takie skierujemy również do przedszkoli niepublicznych. Taką 
informację umieścimy na naszej stronie internetowej i w naszej gazecie gminnej. Jak 
Państwo wiecie, duży odsetek dzieci chodzi do naszych szkół i przedszkoli, a nie są 
zameldowane, czyli chcemy, żeby ta informacja dotarła do maksymalnie największej 
liczby osób. Po uzyskaniu tych informacji, a chcielibyśmy je otrzymać do 31 stycznia, 
mam nadzieję, że będziemy mniej więcej wiedzieli  jakie ilości dzieci w pierwszej 
klasie i w zerówkach będziemy mieli umieścić w naszych szkołach. Z informacji jakie 
otrzymujemy od dyrektorów, nie mamy żadnego wpływu na to czy ta informacja 
pisemna do nas wróci. Jest to wszystko na zasadzie uprzejmej prośby. Dyrektorzy 
zwrócą się z propozycją, aby zrobić dni otwarte naszych szkół i pokazać jak wygląda 
nauka, jak są przygotowane sale dla dzieci, jakie kwalifikacje mają nauczyciele, żeby 
można było pokazać jakie postępy robią dzieci. Do tej pory na terenie naszej gminy 
15% dzieci sześcioletnich było odroczonych. Zdaniem poradni psychologiczno-
pedagogicznych nie powinny pójść do pierwszej klasy w wieku sześciu lat. Na te 
orzeczenia pewnie czasami mieli wpływ rodzice. Rodzice nie są przekonani, że 
dziecko powinno już pójść do pierwszej klasy.   Gdyby teoretycznie wszystkie 
siedmiolatki poszły do pierwszej klasy to mamy kumulację sześciolatków i 15% 
populacji siedmiolatków. Rodzi się zatem pytanie co z  nauczycielami. Mamy wtedy 
nadmiar nauczycieli w nauczaniu początkowym. Nie ukrywam, że mamy duży 
problem przed sobą, ale mam nadzieję, że rodzice nas zrozumieją i taki sygnał nam 
dadzą. Uprzejmie Państwa proszę, bo macie Państwo przecież bezpośredni kontakt 
z mieszkańcami, proszę zachęcać rodziców, żeby jeżeli nie są pewni, żeby przyszli 
do szkoły, porozmawiali z nauczycielami. Chcemy podkreślić, że jesteśmy chyba 
jedyną gminą, która ma we wszystkich szkołach pedagogów szkolnych, w większości 
szkół psychologów i we wszystkich szkołach mamy logopedów. W szkole w Wiślinie, 
gdzie mamy w tej chwili niespełna dwustu uczniów, siedemdziesięcioro dzieci jest 
objętych opieką logopedyczną. Pokazuje to skalę problemu. Z wypowiedzi pani 
dyrektor wynika też, że im wcześniej dziecko jest objęte taką pomocą, tym wcześniej 
dysfunkcje są usuwane. Uprzejmie proszę Państwa też o pomoc w kwestii 
informowania rodziców, że jeśli nie są pewni, mogą skorzystać z różnego rodzaju 
pomocy z naszej strony. 
Mieliśmy również spotkanie z panią kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 



Społecznej. Jestem z panią kierownik w ciągłym kontakcie, ale tutaj sprawa jest 
dosyć szczególna – mianowicie pani kierownik przyszła z informacją, że musimy 
pomyśleć o zwiększeniu zatrudnienia w GOPS, ponieważ od 1 stycznia weszła 
ustawa o1000 zł miesięcznie na dziecko do ukończenia pierwszego roku. Są to 
dodatkowe czynności, które zostały scedowane na gminy, a więc GOPS. Znowu 
przyjmowanie wniosków, weryfikowanie dokumentów. To jest przyjmowanie 
wniosków od rodziców dzieci, które jeszcze nie ukończyły pierwszego roku życia i od 
dzieci, które się rodzą, a więc jest tego sporo. Żebyście Państwo wiedzieli – duża 
część kosztów przenoszona jest na gminę, w tym wypadku za wydanie jednej decyzji  
gmina otrzymuje 30 zł. Zanim ta decyzja zostanie wydana pracownik musi obrobić 
cały szereg dokumentów, a poza tym decyzje wydaje się raz, a interesanta obsługuje 
się cały rok. Czyli GOPS absolutnie potrzebuje wsparcia. Jest również potrzeba i 
wyraziłem zgodę na zwiększenie liczby etatów o jednego pracownika socjalnego. 
Średnio przyjmuje się, że potrzebny jest jeden pracownik socjalny na 2000 
mieszkańców. My mamy w tej chwili 8 pracowników. Proszę sobie przeliczyć. 
Przyjmiemy dziewiątego, mimo że dochód na mieszkańca jest dość wysoki, to osób 
objętych naszą opieką jest sporo. Niestety czasami zdarza się tak, że nie wszystkie 
źródła dochodu są oficjalne, w związku z tym często opieką obejmujemy osoby, które 
pracują, ale niekoniecznie pokazują swoje dochody. 
Brałam udział w spotkaniu w Urzędzie Miasta. Jeden z projektów unijnych, który 
będziemy realizowali to węzły integracyjne. Było spotkanie dotyczące stanu 
zaawansowania. Będziemy szli w układzie partnerskim. Partnerem wiodącym będzie 
Miasto Pruszcz Gdański, ponieważ projekt miasta będzie największy. Oni ten węzeł 
integracyjny będą urządzali przy dworcu, my natomiast w Cieplewie. Do tego 
partnerstwa wchodzi Gmina Pszczółki – węzeł integracyjny w Pszczółkach i Gmina 
Trąbki Wielkie, która będzie łączyła się z Pszczółkami ścieżką pieszo-rowerową. 
Wstępnie zadeklarowaliśmy  że my z realizacją projektu ruszylibyśmy w roku 2017. 
W tym roku projektujemy już węzeł integracyjny w Cieplewie. W ramach tego węzła 
mamy też część ścieżek pieszo-rowerowych. Na tą część będziemy ogłaszali 
przetarg razem z Miastem Pruszcz Gdański, bo nasze ścieżki łączą się. Trudno więc, 
żeby dwóch różnych projektantów to projektowało. 
Wczoraj było otwarcie przetargu na układanie płyt w miejscowości Bystra. Dzisiaj jest 
otwarcie przetargu na projekty techniczne – Kwiatowa – Cieplewo i parking – 
Pocztowa w Straszynie. 28 stycznia będzie otwarcie przetargu na Jesionową w 
Lędowie, 1 lutego otwarcie tzw. zabruków nieasfaltowych. 2 lutego – otwarcie na 
ulicę Wesołą. My Państwu wysyłamy sms-y, jak Państwo sobie życzycie, zapraszamy 
serdecznie, możecie Państwo uczestniczyć w otwarciach, w ocenach. Ten proces 
jest dosyć długi, ale jakby ktoś z Państwa sobie życzył, to bardzo proszę. Możecie 
Państwo w każdym etapie uczestniczyć jako obserwatorzy. 
Chciałam również Państwu powiedzieć, że na wniosek pana Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej przekazaliśmy do kancelarii zestawienie kosztów za gospodarkę 
odpadami za rok 2013, 2014 i 2015. Gdyby ktoś z Państwa był takim szczegółowym 
rozliczeniem zainteresowany, jest ono dostępne w kancelarii rady. Możecie Państwo 
się z tym zapoznać, możecie wziąć dokument do analizy. 
Przygotowujemy się do tzw. bonu opiekuńczego. Jak Państwo wiecie, my jaka jedna 
z niewielu gmin (chyba byliśmy trzecią czy czwartą gminą w Polsce) wprowadziliśmy 
dotacje do żłobków. Niestety na skutek zaskarżenia przez jeden z organów 
prowadzących przedszkole i żłobek uchwała została uchylona. Przypomnę tylko 
krótko, że spór polegał na tym, że ustawa niefortunnie używa sformułowania „na 
każde dziecko”, natomiast wychodzimy z założenia, że trudno, żeby nasz samorząd 



finansował dzieci z innych gmin i wybraliśmy takie rozwiązanie jak inne samorządu, a 
więc w umowach między organem prowadzącym a nami pisaliśmy, że dotyczy to 
dzieci z terenu naszej gminy. Ponieważ organ prowadzący jedną z placówek uznał, 
że gmina postępuje niezgodnie z prawem uchwała została uchylona. Nie chcemy 
jednak zgodzić się z tym, że właściwie konsekwencje ponoszą rodzice dzieci 
żłobkowych i w tej chwili przygotowujemy i zaprezentujemy Państwu propozycję 
uchwały o przyjęciu tzw. bonu opiekuńczego, czyli przyznania dotacji na żłobek, ale 
przekazywanej bezpośrednio rodzicom. Jest to dobre rozwiązanie, bo nie wszyscy 
rodzice wiedzą, że kierujemy do placówek tak duże dotacje, przynajmniej rodzice 
będą wiedzieli jakie kwoty przeznaczamy i mam nadzieję, że już w najbliższym 
czasie przedłożymy Państwu projekt uchwały do akceptacji. 
Ferie zimowe. Pierwszy tydzień ferii jest organizowany przez szkoły. Są to zajęcia w 
różnym wymiarze czasowym. Niektóre szkoły przygotowują również na wniosek 
rodziców drugi tydzień – od rana do godzin późnopopołudniowych, gdyż rodzice 
pracują. Dyrektorzy są w kontakcie z rodzicami. Również ośrodek kultury, zespół 
Jagódki i Gminne Towarzystwo Sportowe. Jeżeli będą osoby, które będą chciały 
skorzystać z takiej oferty, to naprawdę będzie w czym wybierać. Ustaliliśmy również 
wczoraj z państwem dyrektorami szkół, z ośrodkiem kultury i z panem 
przewodniczącym Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych, że 
zrobimy dodatkowy cykl „Ze szkołą do kina”. Tutaj najważniejsza jest opieka nad 
dziećmi. Będziemy mogli zawieźć dzieci na darmowe seanse filmów dla dzieci do 
ośrodka kultury. Realizatorem będzie szkoła, bo jednym z najważniejszych 
elementów jest opieka nad tymi dziećmi. 
Chciałam Państwa z ogromną radością poinformować, że nasz zespół pieśni i tańca 
został w eliminacjach z województwa pomorskiego wytypowany do udziału w XII 
Międzynarodowym Festiwalu Kolęd i Pastorałek w Będzinie. W pierwszym etapie 
uczestniczyło 16 tys. osób, przeszliśmy ten pierwszy etap. W finale zespół zdobył 
Grand Prix i nagrodę główną 5 tys. zł. Chciałam pogratulować Pani Dyrektor, 
dzieciom, rodzicom, pracownikom zespołu. To niezwykłe osiągnięcie i oby tak dalej. 
 

Teraz chciałam zabrać Państwu jeszcze trochę czasu i przekazać informacje 
dotyczące budowę szkoły podstawowej w Kowalach w Gminie Kolbudy. 
Na ten temat rozmawiamy od 2012 roku. Podpisaliśmy wtedy list intencyjny o chęci 
wspólnej realizacji tego zadania. Podstawą do tego była zwiększająca się ilość 
mieszkańców północnej części Borkowa, na osiedlach Gdańsk-południe i osiedlu 
Kowale w Gminie Kolbudy. Po analizie terenowej okazało się, że Gmina Kolbudy 
posiada działkę o powierzchni około 1,2-1,3 ha, a do tego przylega działka będąca 
własnością Miasta Gdańska i po połączeniu tych działek można by realizować 
zadanie, a lokalizacja odpowiada trzem zainteresowanym stronom. Rozmawialiśmy o 
adaptacji szkoły w Kokoszkach, która była już właściwie wybudowana i była możliwa 
już ocena jej funkcjonalności i właściwości zastosowanych rozwiązań. W szkole tej 
miały być 24 oddziały szkolne i 5 oddziałów przedszkolnych, biblioteka, z której 
korzystaliby uczniowie, ale również mieszkańcy, a więc z możliwością wejścia z 
zewnątrz, sala gimnastyczną również z możliwością korzystania przez mieszkańców. 
Rozmawialiśmy również o tym, żeby przy szkole był wybudowany basen. O 
szczegółach i salach nie będę teraz mówiła, zostawię te materiały w kancelarii rady, 
natomiast chcę powiedzieć, że na ostatnim spotkaniu doszliśmy do następujących 
wniosków. O konieczności budowy tej szkoły żadnego z zainteresowanych 
podmiotów nie trzeba przekonywać. Szkoła oczywiście byłaby szkołą dwuzmianową. 
Mieściłaby około 1000 uczniów i 125 przedszkolaków. Dla Gminy Pruszcz Gdański 



przewidywane jest 30% miejsc, dla Gminy Gdańsk 30% miejsc, dla Gminy Kolbudy 
40% miejsc. Rozmawialiśmy również o basenie i na tym spotkaniu doszliśmy do 
wniosku, że dla naszych gmin wiejskich partycypacja w kosztach budowy nie jest 
może na ten moment możliwa do zrealizowania, ponieważ innymi finansami i 
potrzebami kieruje się Miasto Gdańsk, trochę innymi gminy wiejskie. W związku z 
powyższym Pan Prezydent Adamowicz złożył deklarację, że Miasto Gdańsk, 
rozumiejąc trochę inną sytuację gmin wiejskich wybudowałoby basen na własny 
koszt z możliwością korzystania przez wszystkich uczniów uczęszczających do 
szkoły. Miasto Gdańsk przejęło na siebie również koszt zabudowy rowu (potoku), a 
koszt tego wynosi prawie 2 mln. zł. Te inwestycje nie byłyby wliczane we wspólny 
koszt. Szkoła w Kokoszkach kosztowała 32 miliony zł. Tutaj, biorąc pod uwagę 
kosztorys inwestorski zakładamy, że ta inwestycja brutto wyniosłaby 40 milionów zł 
bez basenu. Podział kosztów jest następujący – Gmina Kolbudy – 16 mln brutto, 
Gmina Pruszcz Gdański – 12 mln, Miasto Gdańsk – 12 mln. Przy założeniu, że w 
przetargu uzyskalibyśmy 80% wartości kosztorysowej, wówczas nasz udział w tej 
inwestycji wyniósłby 9 mln 600 tyś. zł. W liście intencyjnym, który podpisywaliśmy w 
2012 roku zakładaliśmy realizację inwestycji w latach 2016-2018. W trakcie rozmów 
były informacje, że być może uda się uruchomić obiekt we wrześniu 2017r. Nasza 
sytuacja jest taka, że było by to dla nas niezwykle korzystne. Na tym spotkaniu 
ustaliliśmy że, by ta inwestycja nie była zbyt dużym obciążeniem dla żadnego z 
samorządów realnie musimy przyjąć zakończenie inwestycji na rok 2018. Do 
rozliczenia pozostaje działka Gminy Kolbudy. Miasto Gdańsk nie oczekuje od nas 
takiego rozliczenia. Nadal będzie właścicielem działki i basenu, w związku z 
powyższym nie ma takiego zagrożenia. Rozmawialiśmy również o możliwości 
pozyskania dofinansowania. Pan Wójt Kolbud uzasadniał swoją wypowiedź 
dotyczącą ewentualnego odstąpienia od projektu tym, że nie ma na dziś pokazanych 
źródeł dofinansowania. Trudno mówić o źródłach dofinansowania, kiedy nie mamy 
jeszcze gotowego produktu. W tej chwili ten projekt z Kokoszek został zaadaptowany 
na działkę w Kowalach. Zostały wprowadzone pewne zmiany, które wskazywaliśmy 
w trakcie spotkań. Inwestorem będą Kolbudy. Zamiar jest taki, żeby w tym roku 
wystąpić o pozwolenie na budowę. Uzyskanie pozwolenia na budowę nadal nas do 
niczego nie zobowiązuje. Jak będziemy mieli pozwolenie na budowę, będziemy mogli 
szukać źródeł dofinansowania. Jednym ze źródeł może być wpisanie Kolbud na listę 
budowy infrastruktury sportowej w województwie pomorskim, gdzie z budżetu 
państwa dostaje się dofinansowanie w wysokości 33% wartości inwestycji. Gmina 
Pruszcz Gdański tego typu dofinansowania dostawała i dostaje, np. w tej chwili 
dostajemy dofinansowanie na salę gimnastyczną w Wiślinie. Cała infrastruktura 
techniczna, energetyczna ma być nowoczesna, m.in. „solary”, w związku z tym są 
możliwości dofinansowania w Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Chcielibyśmy również zwrócić się do 
Prezesa Rady Ministrów o przekazanie pomocy z rezerwy budżetowej na rzecz 
trzech samorządów. Taka możliwość zawsze istnieje. Być może pojawi się coś do 
wykorzystania z PROW-u. Na dzisiaj dofinansowania zadedykowanego wprost do 
obiektów oświatowych, tak jak np. było w Wiślince, gdzie można było wprost napisać 
wniosek o dofinansowanie budowy obiektu oświatowego, nie ma. W związku z tym 
potrzebne są inne konstrukcje i uzasadnienia, żeby takie pieniądze otrzymać. Pan 
Przewodniczący też przygotowuje spotkanie z Gminą Kolbudy. Na ten temat 
będziecie zatem Państwo z samorządem ościennym rozmawiali. 
 

IV. Interpelacje i zapytania radnych. 



 
Pani Małgorzata Osowska – zapytanie do Pani Wójt. Od 1 stycznia 2017 roku 
zmienia się organizacja transportu zbiorowego publicznego. Jak my się do tego przy-
gotowujemy, bo obowiązek jego organizacji spada teraz na samorządy, więc będzie 
to trudne zadanie. 
 

V. Sprawy sołeckie. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 
2.Zapytania i wnioski sołeckie. 
 
Pan Jerzy Feliksiak – dwie ważne sprawy. Jest u nas osiedle Leśna Dolina. Ludzie 
dzwonią z pretensjami, że są pozostawieni sami sobie. Po opadach śniegu nie mogą 
wyjechać. Wczoraj na ulicy Leśnej była stłuczka. Czy nie można załatwić odśnieżania 
i posypania piaskiem, żeby mieszkańcy nie czuli się pozostawieni sami sobie. Mają 
pretensje do Urzędu Gminy. Próbują tworzyć „votum nieufności” dla Urzędu Gminy. 
Prośba, żeby odśnieżyć jak popada śnieg. Wiem, że jest to osiedle prywatne, ale wy-
starczy wjechać raptem 100-150 metrów i odśnieżyć. Druga sprawa – mamy Bąkowo 
w Straszynie. Bąkowo jest 2 kilometry dalej, a w Straszynie stoi tablica „Bąkowo” Stoi 
ona niezgodnie z przebiegiem granicy moim zdaniem. Pani sołtys Bąkowa chciała 
powiększyć Bąkowo. 
Pan Jarosław Pacholski – jest problem w miejscowości z lampą, tzw. hybrydą, która  
2 lata stoi i praktycznie w ogóle nie świeciła. Stoi bezużyteczna. Druga sprawa od-
śnieżanie ścieżki pieszo-rowerowej. 
 

VI. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański 
na rok 2016 ( przedstawienie przez Przewodniczących Komisji planów pracy, 
głosowanie). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Proszę o przedstawienie planów 
pracy komisji. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zygmunt Zalewski odczytał plan pracy na 
rok 2016, który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej jednogło-
śnie ( w głosowaniu brało udział 18 radnych). 
 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu 
Karol Karc odczytał plan pracy na rok 2016, który stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Działalności 
Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 18 
radnych). 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 



Ewa Romik odczytała plan pracy na rok 2016, który stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 18 rad-
nych). 
 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej Jan Pawul odczytał plan pracy na rok 2016, który stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 18 
radnych).  
 

VII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
 
1.zmieniająca uchwałę nr XV/123/2015 w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego działających na terenie gminy Pruszcz Gdański 
prowadzonych przez podmioty inne niż jednostka samorządu terytorialnego 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 
Projekt uchwały odczytała L. Gitler – pracownik merytoryczny   
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusje. Czy ktoś z  
państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVI/1/2016 z dnia 
21 stycznia 2016r. zmieniająca uchwałę nr XV/123/2015 w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na terenie gminy 
Pruszcz Gdański prowadzonych przez podmioty inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania. 

 
2. zaliczenia do kategorii dróg gminnych drogi składającej się z ciągu ulic tj. 
Kasztanowej i Alei Ofiar 10 Kwietnia w msc. Borkowo i ustalenia jej przebiegu, 
Projekt uchwały odczytał A. Bożyk – Zastępca Wójta Gminy Pruszcz Gdański. 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 



uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVI/2/2016 z dnia 
21 stycznia 2016r. w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych drogi 
składającej się z ciągu ulic tj. Kasztanowej i Alei Ofiar 10 Kwietnia w msc. 
Borkowo i ustalenia jej przebiegu. 
 

3.  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borkowo 

Projekt uchwały odczytała  M. Maciuk – pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVI/3/2016 z dnia 
21 stycznia 2016r. w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości 
Borkowo. 

 
Pani Elżbieta Zajączkowska- Matejko – gwoli wyjaśnienia. W programie jest zapis, 
że w szkole uczy się 100 uczniów w oddziałach „0” i oddziale przedszkolnym oraz 
375 uczniów w klasach oddziałów szkolnych. Pojęcie szkoła jest tu użyte jako 
budynek, proszę nie mylić z szkołą w sensie placówki oświatowej. Chciałam to 
zaznaczyć, bo na tle takiego zapisu często mamy spory z podmiotami, które ubiegają 
się o dotację. 
 

4.określenia kryteriów rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w 
postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych i 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański 
oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska- pracownik merytoryczny. 
 

Pani Ewa Romik - Jest pytanie. Paragraf 2, pkt. 7. Paragraf drugi dotyczy postępo-
wania rekrutacyjnego do gimnazjów. A w pkt. 7 – miejsce pracy co najmniej jednego z 
rodziców - oznacza to zatrudnienie na podstawie umowy o pracę itd. kandydata znaj-
duje się w obwodzie szkoły podstawowej czy gimnazjum? 

 

Pani Bożena Chodkowska - Przepraszam, tu powinno być gimnazjum. Bardzo 
słuszna uwaga. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVI/4/2016 z dnia 
21 stycznia 2016r. w sprawie określenia kryteriów rekrutacji dla kandydatów 
spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Pruszcz Gdański oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
tych kryteriów. 
  

5.wydłużenia czasu obowiązywania porozumienia międzygminnego pomiędzy 



gminą Pruszcz Gdański a gminą Kolbudy dotyczącego przejęcia przez gminę 
Pruszcz Gdański wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego 
transportu lokalnego 

Projekt uchwały odczytała M. Karc - Kierownik Ref. Spraw Obywatelskich. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
 

Pan Karol Kardasiński – Czy ten aneks, który dzisiaj dostaliśmy różni się od tego, 
który mieliśmy w materiałach i czym? 
 

Pani Marta Karc – Zostały zmienione tylko i wyłącznie terminy rozliczeń. Trzeba było 
je dostosować do ustawy o finansach publicznych, bo wszelkie rozliczenia następują 
do końca stycznia następnego roku. 
 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVI/5/2016 z dnia 
21 stycznia 2016r. w sprawie wydłużenia czasu obowiązywania porozumienia 
międzygminnego pomiędzy gminą Pruszcz Gdański a gminą Kolbudy 
dotyczącego przejęcia przez gminę Pruszcz Gdański wykonywania zadań 
publicznych w zakresie zbiorowego transportu lokalnego. 
 

VIII. Rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Pruszcz Gdański, 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Proszę Pana kierownika referatu 
o przedstawienie skargi i uchwały 
 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński  – kierownik Referatu Gospodarki 
Przestrzennej i Rozwoju Gminy 
 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu uznała skargę 

za nieuzasadnioną.  

Komisja Rewizyjna uznała skargę za nieuzasadnioną.  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej uznała skargę za 

nieuzasadnioną.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej uznała 

skargę za nieuzasadnioną.  
 

Pan Karol Kardasiński – Sprawa dawno się przewijała już. Pamiętam, że jakiś 
człowiek, który nie jest właścicielem działek, zapytał czy my wiemy, czy wobec tego 
człowieka, który dopuścił się samowoli, czy zostały wobec niego wyciągnięte jakieś 
konsekwencje i dlaczego oni nie mają roszczeń do człowieka, który im ten zbiornik 
zasypał.  
  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Słusznie Pan radny zauważył, że ta sprawa 
przewijała się u nas kilkakrotnie. Próbowaliśmy zatrzymać zasypywanie terenu, 
RDOŚ włączył się w to, pomagano nam, natomiast sam Pan odpowiedział sobie na 
pytanie, bo my możemy wydawać decyzje w stosunku do właścicieli. Czy właściciele 
działek wystąpili z roszczeniem przeciwko Panu K, tego nie potrafię powiedzieć. 
Wiem, że w pewnym momencie przynosił oświadczenia, że wykonywał to na zlecenie 



jednego z właścicieli, potem właściciel wycofał się. Chyba te prace zostały zgłoszone  
do prokuratury. Jakie są dalsze działania? Nie wiemy. Właściciel jak Państwo widzi-
cie próbują włączyć w tą sytuację gminę. Przypomnę, że była propozycja sprzedaży 
tego terenu nam. Część Państwa Radnych nawet na ten temat wypowiadała się, ale 
ceny były bardzo wysokie. 
 

WW  wwyynniikkuu  ggłłoossoowwaanniiaa  ((  ww  ggłłoossoowwaanniiuu  wwzziięęłłoo  uuddzziiaałł  1188  rraaddnnyycchh))  zzaa  pprrzzyyjjęęcciieemm  

uucchhwwaałłyy  ggłłoossoowwaałłoo  1177  oossóóbb,,  pprrzzyy  11  ggłłoossiiee  wwssttrrzzyymmuujjąąccyymm  ssiięę,,  RRaaddaa  GGmmiinnyy  

ppooddjjęęłłaa  UUcchhwwaałłęę  nnrr  XXVVII//66//22001166  zz  ddnniiaa  2211  ssttyycczznniiaa  22001166  rr..    ww  sspprraawwiiee  rrozpatrze-
nia skargi na działania Wójta Gminy Pruszcz Gdański. 
 

 

XI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Szanowni Państwo , pytanie Pani Radnej Osowskiej na temat transportu: zmiana 
ustawy o transporcie wchodzi od 1 stycznia 2017 roku. Dzisiaj już słyszymy, że ta 
ustawa ma być zmieniona, a najprawdopodobniej uchylona. Powiat zrobił plan 
transportowy. Niestety zaproponował rozwiązania, które dla nas były w czasie 
tworzenia tego planu, nie do zaakceptowania. Chciał przejąć, ale tylko główne 
przejazdy drogami, właściwie wojewódzkimi. To nie załatwia naszych potrzeb 
komunikacyjnych.  Jeśli chodzi o funkcjonowanie naszego transportu, to do 31 marca 
mamy umowę z obecnym przewoźnikiem. Te umowę przedłużamy do końca roku ( 
do końca roku 2016 funkcjonuje wszystko bez zmian). 29 stycznia mamy spotkanie z 
Panem Marcinem, jest to osoba, która nam doradza w sprawie komunikacji. Będą 
robione analizy. Będziemy się przygotowywać. Jest kilka wariantów; zastanawiamy 
się czy powierzyć jako organizatorowi przewoźnikowi organizację wszystkiego ( tzn. 
sprzedaż biletów i kontrola ich) czy może my będziemy to prowadzili. 
Przedstawialiśmy Państwu kiedyś analizę obłożenia poszczególnych punktów. Mamy 
teraz taką analizę za 2015 rok. Chciałabym, żebyśmy się nad tą uchwałą pochylili 
wszyscy. Niektóre przejazdy są prawie puste. Spotykamy się tez z prośbą o 
zwiększenie ilości kursów. Nie będę Państwu przypominała kwot, które przekazujemy 
na transport publiczny. Jakaś racjonalność tutaj jest wskazana. Nie ukrywam, że jak 
mam bronić sama stanowiska na zebraniach wiejskich to moje szanse są marne. 
Analiza jest i chętnie Państwu byśmy ją przedstawili. Od 1 marca też chcemy 
zmniejszyć trochę ilość przejazdów przez samo miasto Pruszcz Gdański. Miasto 
Pruszcz nie chce się włączyć w koszty funkcjonowania tej naszej komunikacji. 
Będziemy jeździć tylko prostszymi drogami, żeby też  nie świadczyć super usługi 
miastu. Nie dlatego, że nie chcemy, tylko zgodnie z dobrym zwyczajem każdy 
samorząd powinien płacić za ten odcinek, przez który przejeżdża autobus. W ramach 
przygotowań do tej ewentualności jest konieczności ogłoszenia przetargu. Daliśmy 
już informacje o zamiarze ogłoszenia (taki zamiar musimy ogłosić rok wcześniej). 
Taka informacja  do Biuletynu poszła jeszcze w ubiegłym roku.  
Odpowiedź na pytanie Pana Feliksiaka – Leśna Dolina – jest to osiedle, na terenie 
Straszyna, cały teren jest prywatny. Spotykaliśmy się kilka razy z mieszkańcami tego 
osiedla. Uczestniczyli w tym spotkaniu również Państwo Radni, przedstawiciele rady 
sołeckiej. Jest to trudna sytuacja- jest kilku właścicieli terenu. Ludzie kupowali tam 
działki patrząc na wizualizację osiedla. Ustaliliśmy, że gmina włączy się w pewne 
działania, ale my nie możemy finansować utrzymania prywatnych dróg. Po 
rozmowach ustaliliśmy, że Ci Państwo mogą skorzystać z usług firmy, która gminie 
świadczy usługi na odśnieżanie  gminnych dróg. Z informacji jaką zdobył Pan Wójt to 
była propozycja 150 zł za odśnieżenie całego układu. Właściciele zaproponowali 15 



zł za odśnieżenie całego osiedla. Pieniądz publiczny musi być wydawany zgodnie z  
zadaniami własnymi gminy, nie możemy wjechać na prywatne działki. Jest to łamanie 
przepisów prawa. Chcę również Państwu powiedzieć, że były tam zobowiązania do 
budowy stacji podnoszenia ciśnienia wody, oczywiście z tego się nie wywiązano. 
Ostatnio natomiast przyszedł do mnie deweloper i powiedział, że jak wyrazimy zgodę  
na kolejne budowanie domów to on wtedy wywiąże się z zobowiązania i wybuduję 
stację podnoszenia ciśnienia wody. Nie będę cytowała jaką dostał odpowiedź.  
Granica Bąkowo-  sytuacja jest mocno pogmatwana, ale też pamiętacie, że 
podjęliśmy takie rozmowy z   gminą Kolbudy o wyprostowaniu granic. Przy elektrowni 
Straszyn i przy hotelu „Cztery Pory Roku” mieszkają ludzie, którzy mają parafie w 
Straszynie, dzieci chodzą do szkoły do Straszyna , woda z gminy Pruszcz, natomiast 
podatki bierze gmina Kolbudy. Jak jedziecie Państwo obwodnicą trójmiasta, i 
wjeżdżacie już na  wysokość Borkowa to jest tam taka sytuacja, że zaczyna się 
gmina Pruszcz , później gmina Kolbudy i znowu gmina Pruszcz. Chcieliśmy się 
zamienić, ale niestety gmina Kolbudy nie chciała wyrazić zgody. To, że Pani sołtys 
postawiła znak Bąkowo to może bardzo dobrze, dlatego że  ta część za granicą jest 
nieodśnieżana. To jest już gmina Kolbudy.  
Lampa hybrydowa – toczymy walkę z tym wykonawcą,  w tej chwili wszystkie świecą 
oprócz tej jednaj.  
Pan Zastępca Wójta Andrzej Bożyk   – ta jedna akurat miała próbę włamania, taka 
lampa ma zakopany akumulator. Po kradzieżach, w innych miejscach teren został 
zabezpieczony od góry płytą jombą. Niestety próba wykopania płyty spowodowała, 
że sprawcy uszkodzili ją.  Naprawa  kosztuje prawie 8 tyś zł. 
Odśnieżanie - szlak menonicki jest odśnieżany naszym traktorkiem. Traktor jeździ już 
po gminie i odśnieża. 
 

XII. WOLNE WNIOSKI 
Pani Małgorzata Osowska - chciałam się zwrócić z taką prośbą i wnioskiem do Pani 
Wójt o rozszerzenie  karty dużej rodziny o naszą kartę samorządową. Rozmawiali-
śmy o tym na komisji oświaty  i większość członków jest za. My jako gmina może nie 
mamy zbyt dużo do zaoferowania. Mamy stanice  w Wiślinie, w Juszkowie wypoży-
czalnie sprzętu i OKSiBP. Podpatrzyłam jak to robią w innych gminach. Zapraszano 
do tego programu partnerów zewnętrznych np. piekarnie, fryzjerów. W Kościerzynie 
piekarnia Jarzębińscy udziela 10% rabatu na podstawowe artykuły. Gdybyśmy wszy-
scy radni i sołtysi, czyli w sumie ponad 50 osób zaangażowali się w znalezieniu tych 
partnerów to można stworzyć ciekawą ofertę. Możemy spróbować. Pozwoliliśmy so-
bie Pani Wójt poprosić Panią Basię o to żeby zapoznała się z procedurami i nam po-
wiedział, może jest to kłopotliwe . 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Mamy dwa rodzaje karty dużej rodziny : tą 
rządową, która obowiązuje na terenie gminy.  Niektóre samorządy wprowadzają kartę 
samorządową, szczególnie te, które dysponują różnego rodzaju infrastrukturą taka 
którą mogą udostępnić rodzinom wielodzietnym. Przypomnę Państwu tylko, że w ra-
mach tej karty dużej rodziny świadczeń jest dużo. Natomiast u nas patrząc na to co 
oferujemy naszym mieszkańcom, a więc np. za darmo świetlic itd. to te rodziny mogą 
skorzystać z tych świadczeń bezpłatnych. O tym o czym mówi Pani Radna to jest 
znakomity pomysł. My zaprosiliśmy partnerów do współpracy umieszczając taka in-
formację na naszej stronie.  Może właśnie takie zwrócenie się konkretnie do danego 
podmiotu spowoduje, że dany podmiot się zainteresuje. Natomiast trudno wyobrazić 
sobie, żebyśmy rozszerzali o jakieś usługi. Przypomnę jeszcze, że nasze dzieci bez 
względu na odległość wszystkie jeżdżą za darmo. Jeśli ma bilet miesięczny ma moż-



liwość nie odpłatnego poruszania się  po gminie Pruszcz Gdański 7 dni w tygodniu. 
Bardzo dobry pomysł, bardzo chętnie Państwa w tym wesprzemy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski –  Przypominam, że bezpośrednio 
po sesji odbędzie się spotkanie  w sprawie dotacji udzielanych przez samorząd dla 
przedszkoli niepublicznych . Będzie przedstawiona koncepcja budynku Urzędu Gmi-
ny oraz omówimy  tematy, które będą przedmiotem spotkania  z Rada Gminy Kolbu-
dy.  
XIII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XVI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 14:00. 
 

Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 17 marca  2016 r. 

  

  

  
       
 


